
Proactiva Open Arms ha preparat a Badalona el seu nou 
vaixell de rescat, que ha sarpat del port aquesta setmana

Solidaritat al rescat

Proactiva Open Arms
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En Comú Podem perd força 
però torna a guanyar les 
eleccions a Badalona

Actualitat

La formació morada s’imposa amb un 28,8%, per sobre 
del PSC, amb un 20,5%; C’s es desinfla i ERC i PP pugen 
en vots i en percentatge                                               2-3
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El Raluy aterra 
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per promoure 
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tradicional      8
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Podem s’imposa a 27 barris; el PSC, 
a quatre, i ERC, a tres

Pel·lícula quasi calcada i amb els mateixos 
protagonistes, set mesos després, a Bada-
lona. En Comú Podem s’ha tornat a imposar 
amb una important diferència, però amb una 
mica menys de contundència, això sí. Els de 
Pablo Iglesias han sumat 28,400 vots, un 
28,8% del total, seguits del PSC, que n’ha 
aconseguit 20.300, un 20,55, un percentat-
ge lleugerament superior al del passat 20D.
Com a la resta de l’estat, el PP s’ha vist re-
vitalitzat, també a la ciutat, i ha crescut tant 
en percentatge com en vot: 16.400 recolza-
ments que representa un 16,6% del total, 
dos punts més. L’embranzida dels ‘populars’ 
ha servit per a marcar terreny respecte de 
Ciutadans, que ha perdut pistonada i s’ha 
quedat aquest 26J amb un 12,5%, 12.400 

En Comú Podem perd 
força però es torna a 
imposar a Badalona
PSC puja en percentatge; PP i ERC, els 
únics que creixen en vots; C’s es desinfla

paperetes. Un dels clar guanyadors de la nit 
de diumenge va ser ERC, el partit que més 
ha pujat a Badalona, uns 700 vots, i ha acu-
mulat l’11,5% dels quasi 100.000 votants 
de la ciutat. Amb més o menys la meitat s’ha 
quedat CDC, 6.400 suports, un 6,4%.

Només PP i ERC guanyen més vots
La baixada de la participació, que ha passat 
del 69,9% al 64%, uns 99.500 votants, ha 
perjudicat a totes les forces, en línies gene-
rals. Només dues han aconseguit treure el 
cap en aquest context de davallada: el PP i 
ERC. Els ‘populars’, que han pujat a tot l’es-
tat, han pogut amassar 500 recolzaments 
més i han augmentat el percentatge, del 
14,7 al 16,6%. Els independentistes, per la 
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En Comú Podem ha tornat a tenyir 
de color lila el mapa postelectoral 
d’aquest 26J a Badalona. La formació 
morada ha estat l’opció més votada a 
27 dels 34 barris de la ciutat, en al-
guns de forma més àmplia que en 
d’altres. En alguns casos s’ha imposat 
al PSC por una diferència molt mínim, 
com en el cas de La Salut, on la di-
ferència ha estat del 0,20%, o en els 
de Llefià, amb pocs punts percentuals 
de marge. També ha obtingut bons re-
sultats, això sí, a les zones en les que 

no ha guanyat, en algunes de les quals 
s’ha quedat molt a prop. En pràcticament 
tots els barris, a excepcions comptades, 
han acumulat els de Xavier Domènech més 
del 20 i el 25% dels sufragis. El PSC, que 
el mes de desembre va ser la formació més 
escollida en dos barris, ha superat resul-
tats i ha pintat de color roig quatre zones: 
La Pau, Lloreda, Sant Roc i la Mora. En 
tots ells, no obstant, ha estat per una di-
ferència d’un o dos punts; d’altra banda, 
i com dèiem, s’ha quedat a les portes de 
recuperar barris com ara La Salut.

ERC, pel seu costat, com a partit amb 
més creixement a la ciutat, li ha men-
jat terreny a CDC i s’ha fet fort a barris 
tradicionalment convergents. Els re-
publicans s’han fet amb el triangle del 
districte 1: Centre, Casagemes i Dalt 
la Vila, amb diferències mes o menys 
ajustades respecte de CDC.
Els barris amb més participació han 
estat els del districte 1 (Centre, Casa-
gemes, Dalt la Vila, Progrés), tots al 
voltant del 70%, i, el que menys, Sant 
Roc, amb un 46%

Elaboració pròpia

seva banda, han sumat 700 vots i més d’un 
punt i mig percentual.
El PSC s’ha quedat a mig camí d’una recu-
peració clara. I és que els socialistes han 
passat de 21.600 vots a 20.300 degut a la 
baixada de participació, però han millorat 
la seva representació del 19,9% al 20,5%.

Podem i Ciutadans, major pèrdua de 
vots
Les dues forces amb més pèrdues han estat 
En Comú Podem i Ciutadans. La formació 
morada s’ha deixat més de 4.000 vots aquest 
set mesos i ha baixat del 30,1 al 28,8%. Els 
taronges, d’altra banda, han deixat de sumar 
3.300 recolzaments i han perdut dos punts 
percentuals. CDC ha aconseguit un miler 
de vots menys i ha baixat lleugerament en 
percentatge.

Elaboració: Toni Santiago
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En marxa una partida de 300.000€ d’ajuda 
per al llibres de text i material escolar
S’hi podran beneficiar aquells centres que presentin un projecte de socialització

Classe de primària de Badalona

tasques de vigilància i salvament davant les 
costes de Líbia. Des de Proactiva Open Arms, 
el director d’aquesta ONG badalonina, Òscar 
Camps, i el capità del vaixell Astral, Andreu 
Rul·lan, han indicat que un cop estiguin da-
vant de la costa de Líbia podran “localitzar 
refugiats que intentin travessar el Mediterra-
ni, protegir-los i evaquar-los si és necessari”. 
També han explicat que col·laboraran amb 
els serveis de guardacostes i altres ONG. El 
vaixell Astral compta amb un petit hospital, 
metges voluntaris i una capacitat per a un 
màxim de 150 persones. La tripulació farà 
torns de 15 dies.

El nou vaixell Astral de l’ONG Proactiva Open 
Arms ha sarpat aquest dimarts des del port 
de Badalona en direcció al Mediterrani Cen-
tral per realitzar tasques de vigilància i sal-
vament. Després de setmanes de preparació 
i alguns dies de retard, l’alcaldessa de Ba-
dalona ha acomiadat la tripulació juntament 
amb l’alcaldessa de Barcelona, Ada Colau, i 
el conseller d’Afers Exteriors, Raül Romeva.

Capacitat per a 150 persones
El nou equip permetrà ampliar l’operatiu 
de l’ONG permanent a Lesbos, a Grècia. Es 
tracta d’un veler medicalitzat que realitzarà 

Ada Colau, Dolors Sabater i Raül Romeva 
acomiaden el nou vaixell de rescat de Proactiva
L’Astral va sarpar des del port de Badalona aquesta setmana

El Ple municipal ha aprovat les bases per 
començar a distribuir la partida de 300.000 
euros que l’Ajuntament destinarà a llibres i 
material escolar d’aquells centres que hagin 
iniciat i iniciïn projectes de socialització. Es 
podran beneficiar qualsevol dels 72 centres 
públics o concertats de la ciutat, de primària, 
secundària o educació especial; l’únic requi-
sit, presentar un programa de socialització.
A dia d’avui, expliquen des de la regidoria 
d’Educació, hi ha una trentena de centres 
que els darrers anys han demanat alguna 
ajuda per a la socialització i que, de base, 
concorreran a la convocatòria. Les escoles i 
instituts que fins ara ja aplicaven aquest mè-
tode d’estalvi absorbiran prop de la meitat 
de la partida, i resten 150.000 euros per a 
totes aquelles que es vulguin afegir. “El pla 
està concebut perquè les 72 escoles rebin 

subvenció si la demanen”, apunta la respon-
sable política, Laia Sabater.

Entre 120 i 362 euros per classe
El repartiment dels recursos es fa en funció 
del número de grups i classes i de les ca-
suístiques de cada centre. Les aportacions 
oscil·laran entre els 120 euros als 362 euros 
per classe, depenent del tipus de centre i 
nivell. L’índex de les escoles d’alta comple-
xitat, aquelles que estan situades en zones 
socialment dèbils de la ciutat, o les d’educa-
ció especial, és superior a la resta. 
Els diners restants després de rebre totes 
les sol·licituds serà redistribuït entre les 
escoles i instituts amb més necessitats o 
mancances. En aquests casos, els d’especial 
complexitat podrien arribar a obtenir fins a 
un 70% de subvenció respecte del cost total. 

La resta poden rebre un sostre del 50%. Les 
decisions i els programes de socialització 
passaran pel Consell Escolar Municipal, per 
tal que la comunitat educativa estigui al co-
rrent de totes les novetats. A finals del pro-

per curs, està previst dur a terme una revisió 
per analitzar l’eficàcia i beneficis del progra-
ma. Les bases han estat aprovades sense 
cap vot en contra i amb les abstencions del 
PP i CiU.

La comitiva d’autoritats al vaixell amb Òscar Camps/Ajuntament

L’oposició s’absté en l’aprovació inicial; es tracta d’inversions d’urgència

Badalona ha aprovat aquest di-
marts inicialment el primer paquet 
del pressupost d’inversions que 
el govern pensa aplicar durant el 
present mandat. L’anomenat Ple 
Recupera, dotat amb 18 milions, ha 
passat el primer filtre del Ple muni-
cipal després que tots els grups de 
l’oposició s’hagin abstingut per tal 

El Ple aprova els 14,5 milions d’euros 
del primer paquet d’inversions del mandat

de poder negociar i fer al·legacions 
les properes setmanes. No obs-
tant, el marge de maniobra, com 
tots han admès, serà molt limitat. 
I és que les actuacions incloses en 
aquesta primera fase d’inversions 
són “captives”, és a dir, aquelles 
de caire urgent, necessari i com-
promeses amb altres administra-

cions. El Pla Recupera, en aquest 
sentit, està destinat a arranjaments, 
rehabilitacions i reformes de l’espai 
públic i a l’adquisició de recursos 
materials obsolets. El regidor d’Hi-
senda, Jose Téllez, assegura que 
les partides incloses estan motiva-
des per “causes tècniques”.
L’aprovació d’aquest dimarts con-
templa la inversió que prové de 
fons municipals, una quantitat de 
14,5 milions d’euros; la diferència 
fins als 18 són recursos provinents 
de la Diputació i l’Àrea Metropoli-
tana, que complementen els diners 
propis de l’Ajuntament.
Els tres grups de l’oposició, PP, 
PSC, CiU i C’s s’han abstingut per 
poder deixar tirar endavant l’apro-
vació inicial i han avisat que la part 
important del pla d’inversions on sí 
caldrà negociar de forma profunda 
serà la segona, que es decidirà 
després d’estiu.Ple municipal, aquest dimarts

EL NOU ‘COORDINADOR’ DE L’AJUNTAMENT DEIXA 
EL CÀRREC DESPRÉS DE SIS MESOS

El govern local va traslladar a 
l’Ajuntament els primers me-
sos de mandat una figura amb 
l’encàrrec de dur a terme certes 
tasques de coordinació de fun-
cionament general. La persona 
escollida va ser Carles Arias, un 
home provinent d’Engestur que 
havia de tenir la responsabilitat 
de conduir la corporació cap a 
un nou model estructural. Sis 
mesos més tard, però, ha posat 
punt i final al seu trajecte. I sem-
bla haver-ho fet amb cert aire a 
desencís. El Punt Avui avançava 
aquest dimecres al matí la seva 
marxa, quan el propi Arias ha fet 
extensiu a tots els treballadors 
de la plantilla una carta en el que 
s’acomiada i agraeix tot el suport 

i l’oportunitat. També parla, no 
obstant, de “les dificultats que 
algunes persones”, tant des de 
“l’àmbit polític com funcionarial”, 
“s’entesten en mantenir” pel que 
fa a la gestió i el servei a la ciu-
tadania. Fonts municipals lamen-
ten la marxa d’Arias i agraeixen la 
contribució i ajuda que ha prestat 
aquests mesos. Tot i que exercia 
tasques de coordinació o gerèn-
cia, matisen, no s’havia creat 
cap plaça com a tal. No obstant, 
l’informe de reestructuració de 
l’Ajuntament apunta a que, a mig 
termini, podria ser adient la crea-
ció d’aquesta plaça, que existeix a 
altres ajuntaments i que s’hauria 
de consensuar amb tots els grups 
municipals.
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Foto: Arxiu

positiu conjunt que un individu estava venent 
targetes de transport a l’interior de l’estació 
de metro. Immediatament, els agents van 
identificar l’autor dels fets: un home que duia 
amagades, dintre d’un paquet buit de tabac, 
20 targetes de transport T-10 manipulades.  
Davant l’evidència, els agents el van detenir 
i el van traslladar a dependències policials. 
El detingut va quedar en llibertat desprès de 
declarar a comissaria i resta a l’espera que el 
citi el jutge.

Els Mossos d’Esquadra van detenir el 23 de 
juny en una estació de metro de Cornellà de 
Llobregat un home de 58 anys i veí de Bada-
lona com a presumpte falsificador de targetes 
T-10, que venia més barates a les estacions 
del municipi. L’operació es va coordinar con-
juntament amb la Guàrdia Urbana de Corne-
llà i el detingut va quedar en llibertat a l’espe-
ra que el citi el jutge. Pels volts de les onze 
del matí del mateix dia, un guàrdia civil fora 
de servei va alertar una patrulla d’aquest dis-

Detenen un veí per 
falsificar targetes T-10
Va ser enxampat a Cornellà

La mesura podria tornar a estar operativa abans de finals d’any

Poc amic de les presses i insti-
gador de contrarietats, la Guàr-
dia Urbana va incorporar durant 
el darrer mandat del PSC, amb 
Ferran Falcó com a responsable 
polític del cos, un vehicle amb 

La Guàrdia Urbana recuperarà el cotxe de les 
‘foto-multes’ d’aparcament

unes càmeres a la part superior 
que tenia l’objectiu de sancionar 
aquells vehicles que estan esta-
cionats de forma incorrecta a la 
via pública.
La iniciativa va funcionar molts 

anys fins que es va acabar el con-
tracte de renting de la màquina, i 
des de llavors el cotxe ‘caçador’ 
no ha tornat als carrers. Fins a 
aquest 2016. I és que el primer 
paquet d’inversions d’aquest 

Foto d’arxiu

mandat contempla la recuperació 
d’aquell servei de regulació de la 
disciplina viària. 
Dins de les partides destinades 
a la Guàrdia Urbana, existeix 
una de 20.000 euros que ser-
virà per tornar a posar en marxa 
la ‘foto-multa’, amb una àmplia 
llista de sobrenoms com ara 
‘multacar’. El vehicle podria estar 
circulant pels carrers novament 
abans de finals d’any, o aquesta 
és, almenys, la intenció del Con-
sistori.

El PP va adquirir un sistema 
a final de mandat
L’exresponsable de Seguretat, 
Miguel Jurado, explica que el 
renting que es van trobar va fi-
nalitzar a finals de 2014 i que la 
voluntat va ser preparar un con-
curs per comprar l’aparell i així 
poder deixar de llogar-lo. De fet, 

apunta, es va arribar a adquirir 
el sistema fotogràfic i una tau-
leta per poder adaptar-les a un 
cotxes policial i dur a terme les 
funcions ‘foto-multa’, i critiquen 
que el nou govern no n’hagi fet 
ús d’aquest recurs. 
“El renting suposava una des-
pesa de 5.000 euros mensuals 
que vam aconseguir rebaixar fins 
al voltant de 2.000, però com-
prar-lo era una inversió que sor-
tia a compte”. Ara, reprova Jura-
do, es tornarà al sistema anterior, 
amb pagaments mensuals. 
Fonts del cos policial expliquen, 
no obstant, que el PP, que l’apa-
rell substitutori que va adquirir el 
PP abans d’acabar el darrer man-
dat, per poc menys de 20.000 
euros, mai va arribar a funcionar 
i que no s’ha aconseguit posar 
en marxa, per menys de 20.000 
euros. 



actualitat 98 Javier Torres - redaccio@diaridebadalona.comactualitat Redacció - redaccio@diaridebadalona.comDel 01/07 al 07/07/2016Núm. 534

El circ Raluy torna a pocs quilòmetres d’on 
va nèixer, ara fa més de 100 anys. L’11 de 
febrer de 1911 va nèixer Luis Raluy Iglesias. 
Ell es va criar a Sant Adrià de Besòs i ja des 
de ben petit sent atracció pel món del circ. 
Entre els anys 30 i 60 actua als millors circs 
i teatres del món, acompanyat sempre de la 
seva família. Als anys 70 la família Raluy ja 
té el seu propi circ. El passat maig va fina-
litzar la gira i el circ enceta una nova etapa. 
A partir d’ara, la família Raluy crea dos circs 
diferents per ampliar la seva cobertura del 
territori i poder fer arribar la màgia del circ a 
més ciutats d’arreu del món. El passat 22 de 
juny es va estrenar la nova gira, amb nous 
artistes, innovació, diversió, modernitat 
però mantenin la tradició de sempre. Del 6 
al 10 de juliol el circ Raluy s’instal·larà a la 
Rambla del Gorg de Badalona amb una gran 
carpa. A més, es podran veure les antigues, 
tradicionals i pintoresques caravanes que 
adapten sempre a l’espai al mateix temps 
que li donen llum, color i màgia. D’altra 
banda, l’Ajuntament de Badalona i el circ 

han signat un conveni  perquè 700 nens i 
nenes dels Casals d’Estiu de la ciutat puguin 
gaudir del circ gratuïtament. 

Un circ amb molta història i premis 
El Raluy té una llarga tradició dins el món 
del circ, i al llarg de la seva trajectòria ha 
rebut molts reconeixements. El darrer va ser 
l’any passat, quan va rebre el Premi Ciutat 
de Barcelona per la qualitat de l’especta-
cle The big top. El jurat va valorar “l’eficaç 
combinació artesanal de números propis i 
atraccions internacionals”. El 2006, aquesta 
històrica companyia de circ amb quatre ge-
neracions d’artistes, ja havia rebut la Creu 
de Sant Jordi, i el 1996, el Premio Nacional 
de Circo que concedeix el Ministerio de 
Educación, Cultura y Deporte. 

(+)Circ Raluy a Badalona: 6, 7 i 8 de juliol, 
a les 20 h 9 i 10 de juliol, a les 18 i 20.30h 
Entrada: nens de 10 a 20 €, adults de 10 
a 30 €. Dimecres dia de l’espectador entre 
6 i 10 €

El Raluy aterra a 
Badalona per promoure 
el circ més tradicional

Ara fa tres mesos que en Lluc 
Sotelo s’encarrega de la farmàcia 
situada al carrer Alfons XIII, a prop 
del Pavelló Olímpic, al Gorg. Un 
cop el vist i plau del Col·legi de 
Farmacèutics de Barcelona per 
canviar-se de local, la propera 
tardor la farmàcia inaugurarà una 
nova seu, molt més gran. Els seus 
responsables van tenir la idea que 

Convoquen una votació per 
triar el nom d’una farmàcia 

els clients triessin el nom de la 
farmàcia i deixar de banda, com 
passa habitualment, nomenar-la 
amb el cognom del propietari. Ara 
fa unes setmanes van instal·lar 
una urna a l’establiment perquè 
els clients triessin el nou nom. 
A la papereta poden triar entre 
quatre noms; Palau, Olímpic, Jo-
ventut i “la nostra” o bé proposar 

un nom. De moment, segons ha 
explicat el farmacèutic Lluc So-
telo, la proposta ha tingut molt 
bona acceptació i molts clients 
s’estan animant a votar. Entre tots 
els participants s’entrarà en un 
sorteig d’un lot de productes de la 
farmàcia. Els resultats es donaran 
a conèixer després de l’estiu, quan 
obri el nou establiment.

Auto Almogàvers, red oficial de 
concessionaris Citroën i DS a 
Barcelona, va acollir la passa-
da setmana el DS Performance 
Tour, la iniciativa que presenta 
els vehicles DS 3 Performance, 
una edició limitada dels models 
DS 3 i DS 3 Cabrio, que destaca 
pels seus 208 CV de potència. 
La seu del carrer Balmes 184 

també va poder mostrar la nova 
berlina Premium de la marca, el 
DS 4, amb una versió Sport amb 
motor de gasolina que destaca 
pel seu dinamisme i alt nivell 
d’equipament. Auto Almogàvers 
també va exposar el crossover 
DS 4 Crossback i DS 5. DS Au-
tomobiles és la única marca fran-
cesa d’automòbils premium.

Auto Almogàvers 
exposa els models de 
la DS Automobiles

Màgic Badalona celebra aquest 
estiu la incorporació de noves 
botigues. La més destacada és 
l’obertura de la botiga Hansel 
Home, amb una àmplia oferta 
per a la llar i en la que s’hi po-
drà trobar tot tipus de productes 
per a casa, mobiliari, tèxtil per a 
la llar i varietat d’elements deco-

El Màgic Badalona amplia 
el seu mix comercial

ratius amb el millor estil. A més 
d’aquesta marca, ha arribat al Mà-
gic una altra botiga de la cadena 
especialitzada en productes per al 
descans, Maxcolchon, on es po-
den trobar varietat de matalassos i 
la roba de llit. El mix comercial del 
centre es veu reforçat amb aques-
tes noves obertures.

Comunitats de veïns 
bloquegen l’obertura 
d’un club de fumadors

Local on es vol instal·lar l’associació, a Sant Roc

L’entesa entre els impulsors d’un club de fu-
madors de cànnabis al barri de Sant Roc i les 
comunitats de veïns del carrer d’Anselm Tur-
meda sembla una fita complicada, a dia d’avui. 
Fa alguns mesos que el barri és conscient de 
la voluntat d’un grup de persones d’establir a 
tocar del mercat municipal un local per a fu-
madors, una notícia que no es va veure amb 
bons ulls a la zona. Tot i les reunions i el diàleg 
constant entre totes les parts, l’Associació de 
Veïns es mostra contrària a la iniciativa i asse-
gura que faran tot el possible per obrir el seu 

desenvolupament. En principi, l’entitat neces-
sita realitzar una sèrie d’obres al local llogat 
per instal·lar elements com ara un sistema de 
ventilació especial, i per a això hauria d’ac-
cedir a les comunitats adjacents a l’espai. En 
aquest sentit, l’entitat veïnal avança que totes 
les comunitats barraran el pas i no permetran 
cap obra. Des de l’Ajuntament expliquen que 
van rebre el primer projecte de l’associació i 
que ja els hi ha estat remés l’informe amb les 
modificacions i correccions que cal fer per po-
der disposar de les llicències.

Can Ruti es troba 
amb un tipus de Parkinson 
infantil molt minoritari

Arxiu

El Servei de Pediatria de l’Hospital Ger-
mans Trias ha participat d’un estudi, amb 
els doctors Guillem Pintos i Wifredo Co-
roleu al capdavant, que ha estat clau per a 
descriure un dels vuit casos que fins ara es 
coneixen arreu del món sobre un trastorn 
neurològic degeneratiu greu semblant al 
Parkinson entre els infants. Es tracta d’unes 
mutacions genètiques que afecten al fun-
cionament d’un transportador de manganès 
i que es pot descriure comuna nova malal-
tia minoritària pediàtrica.

El transportador clau en aquest estudi és 
l’anomenat SLC39A14, el qual té una fun-
ció primordial en el transport i en l’equilibri 
del manganès en l’humà i també en altres 
vertebrats. L’acumulació de manganès pro-
dueix canvis importants en la regulació 
neuromuscular que determinen un trastorn 
del moviment (distonia), un procés que 
l’estudi ha demostrat en el peix zebra. És 
per això que s’ha batejat ala patologia amb 
el nom de ‘parkinsonisme-distonia d’inici 
infantil amb hipermanganesèmia’.
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Prioritat desconeguda
El cap de setmana passat, les pistes d’atletisme de 
Paco Àguila van patir per la vida d’un jugador fran-
cès de rugbi, que va sofrir un atac de cor durant un 
partit amistós amb el Rugbi Badalona. Afortunada-
ment, un membre de l’entitat badalonina, doctor, i 
tres persones més, qualificades i coneixedores de 
primers auxilis, van poder socórrer l’afectat i man-
tenir-lo amb vida fins que van arribar els serveis 
mèdics. En una altra situació, pot ser hauríem d’estar 
lamentant una tragèdia esportiva que en molts llocs 
es podria evitar gràcies a l’extensió dels desfibril·la-
dors. Però no a Badalona.
Badalona va tard en aquest sentit, en el de la car-

dioprotecció de la seva ciutadania, sobretot del seu sector 
esportiu, ampli i vast, integrat per centenars i centenars 
de nens, joves i adults. El govern va iniciar fa uns me-
sos una campanya per fer de Badalona una localitat car-
dioprotegida. Va repartir aparells per més d’una vintena 
de farmàcies de la ciutat i, recentment, en va instal·lar uns 
quants més a tots els mercats municipals. Gest que suma 
i probablement necessari, però les coses, creiem, haurien 
de tenir un ordre.
Aquesta és una iniciativa que s’hauria d’haver entomat fa 
anys. La tercera ciutat de Catalunya i el seu teixit esportiu 
no necessiten tenir desfibril·ladors a totes les seves ins-
tal·lacions públiques? No sabem qui va marcar l’ordre de 

EDITORIAL

prioritats en otorgar a les farmàcies i no a instal·lacions 
esportives aquests desfibriladors però a simple vista 
xoca aquest contrast.
No molt lluny de les pistes d’atletisme estan d’enhora-
bona, Can Ruti celebra arribar al miler de trasplanta-
ments; lidera un tractament d’un nen amb una malaltia 
minoritària de la que només es coneixen vuit casos més 
al món; cada setmana, pràcticament, transmet notícies 
amb un potencial únic a Catalunya i Espanya. Un pol 
d’atracció per a la investigació mèdica i de possibilitats 
immenses. Un centre del que, a cinc minuts en cotxe, 
fa uns dies va estar a punt de morir un esportista per 
manca de desfibril·lador.

Botigues de Badalona, voleu vendre més? Màrqueting de continguts!

La ciutat de colors

Corprès, esmaperdut i garratibat. Abans 
d’escriure res he visitat 20 webs de botigues 
de Badalona i m’han entrat moltes ganes de 
preguntar los què tal els funcionen i que em 
deixin veure els informes de Google Analytics 
per analitzar els temps de permanència al 

Badalona és una ciutat de contrastos. Ningú 
ho posaria en dubte: mar i muntanya; sobre i 
sota la C-31; Mas Ram i Sant Roc. També ho 
és, de camaleònica, quan de política es trac-
ta. Més enllà d’un percentatge relativament 
baix o moderat de ciutadans que es mostren 
fidels de manera constant a unes mateixes 

web, quines portes d’entrada tenen cap al 
seu web, quantes compres o leads (contac-
tes) han aconseguit, etc. Em puc equivocar 
però m’atreveixo a endevinar que els núme-
ros es podrien millorar, encara més, segur 
que algunes botigues ni tant sols es miren 
les analítiques de Google del seu web!
Sabeu el més sorprenent de tot? Que davant 
uns clients que s’informen i que comparen 
els productes, cap dels webs de les botigues 
de la nostra ciutat que he visitat aposta pel 
màrqueting de continguts. Si no genereu cap 
contingut de manera diària, com us diferen-
cieu de la competència? Per què tanqueu una 

sigles, o a una mateixa ideologia, almenys, 
una part molt àmplia, la que finalment aca-
ba decidint cap a quin costat cau la balança, 
passeja sobre el taulell del joc polític sense 
gaires problemes.
No és un fenomen únic de Badalona, evi-
dentment, si bé és cert que l’hem vist accen-
tuar-se els darrers anys i, sobretot, n’hem 
tingut una bona mostra aquest darrers 13 
o 14 mesos. Vermells, blaus, taronges, 
morats. Una ciutat de colors que, el 2011, 
amb la irrupció de Garcia Albiol com a figu-
ra de trets molt particulars -i probablement 
irrepetible-, va acabar de demostrar que no 
es mostra fidel davant de ningú. El ‘popular’ 

porta tant bona a la captació de clients?
Em vaig relaxar una mica en visitar el web 
d’una òptica de Badalona que periòdicament 
publica continguts sobre els ulls, malalties 
oculars, com cuidar los... És un primer pas 
molt important cap al màrqueting de contin-
guts.
Les botigues de Badalona són conscients 
dels clients potencials que perden cada 
dia, cada hora, cada minut? Com més tard 
apostin per aquest tipus de màrqueting més 
temps necessitaran per veure el retorn i 
comprovar que és una molt bona entrada de 
clients i ingressos.

va repetir com a partit més votat el maig de 
2015, i va ajudar, com a cara visible de la 
candidatura catalana del PP el 27S, a donar 
embranzida al vot de la seva formació. Insu-
ficient, però, perquè la ciutat veia com l’in-
dependentisme s’imposava aquell diumenge 
de finals de setembre.
Mesos més tard, el desembre, el vot de les 
generals tornava a canviar de color i passava 
el testimoni a En Comú Podem, que arrasava 
a l’àrea metropolitana, i també a Badalona. 
Un color que, tot i haver perdut intensitat 
aquest juny, ha tornat a esdevenir vencedor 
dels darrers comicis, que ha desprès uns 
resultats molt semblants, punt percentual 

Penseu en els diferents tipus de clients que 
teniu i penseu també en tota la varietat de 
clients que hauríeu de tenir. Ara tingueu los 
presents a tots i genereu contingut cada dia 
al vostre web per atrapar los. Perquè quan 
busquin a Google “plantar + alfàbrega” 
vosaltres tingueu contingut sobre el tema 
i un bonic enllaç on comprar vos alfàbrega, 
testos i terra. O informeu me de les tendèn-
cies de moda, de combinacions de colors 
i sereu el meu referent a l’hora de comprar 
roba online.
Genereu contingut cada dia d’interès i aca-
bareu venent més.

amunt, punt percentual abaix.
Si tirem la mirada enrere, un parell d’anys, 
afegim a la macedònia política els resultats 
de les eleccions europees, on la població 
badalonina va optar pel PSC, el roig tra-
dicional que durant anys s’ha imposat a la 
ciutat però que ha anat deixant pas a altres 
opcions forçosament.
Aquesta variabilitat converteix Badalona en 
una ciutat imprevisible, que el periodista En-
ric Juliana ha titllat en certes ocasions de la-
boratori polític. Un escenari en el que els pe-
riodistes, els darrers anys, poques vegades 
ens hem avorrit. I que sovint pot servir-te per 
armar una senzilla columna d’opinió.

Javier Torres 
Periodista del Diari de Badalona

Raimon Sastre
Periodista i Consultor de Comunicació
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La Penya històricament ha estat 
un club de formació. Hi ha joves 
que han tingut un salt espectacu-
lar com Rudy Fernández o Ricky 
Rubio, d’altres han hagut de fer 
més camí com és el cas de Pau 
Ribas que va marxar a Vitòria, 
després a València per fer el salt 
al Barça. I d’altres que han hagut 
d’anar més a poc a poc per fer-
se un lloc a l’ACB com és Albert 

Rallo, el triomf de la il·lusió
Ventura o Nacho Llovet o el camí 
que haurà de recórrer José Ignacio 
Nogués. En el món dels entrena-
dors passa el mateix. N’hi ha que 
passen de ser ajudants al primer 
equip com Sito Alonso a agafar el 
primer equip, n’hi ha d’altres com 
Paco Redondo que passen del jú-
nior de la Penya al bàsquet base del 
Madrid i després al primer equip. 
I l’últim cas ha estat el de Joan 

Xavi Ballesteros Periodista especialitzat en bàsquet
BADALONA ÉS BÀSQUET

Rallo. El jove tècnic format al 
planter de la Penya ha fitxat pel 
Madrid. Portarà el cadet. Però 
per arribar-hi va fer una aposta 
personal de dos anys al bàsquet 
alemany on ha aprés el què és 
la “solitud” de l’entrenador i a 
superar obstacles lluny del lloc 
més còmode com era Badalo-
na. Tothom ha de buscar el seu 
camí per acabar sent professio-
nals. I tots són vàlids.

Joel Parra agafa galons amb la U17:  
tercer en valoració i quart en minuts disputats
L’aler pivot és un dels dos jugadors cadets que ha estat convocat per Alejandro Martínez

El Mundial U17 de Saragossa està 
servint per veure com la factoria 
de talents de la Penya continua 
aportant jugadors interessants 
a les categories de formació de 
la FEB. Si en el debut va ser el 
verd-i-negre Pep Busquets qui 

va quallar una gran actuació (22 
de valoració), ara és el cadet Joel 
Parra qui ha agafat una bona dinà-
mica de joc. Sense fer soroll, l’aler 
pivot de la Penya s’està convertint 
en una peça important dins de la 
rotació d’Espanya. En el partit de 

Parra es fa notar al Mundial / FIBA

vuitens de final del Mundial jugat 
contra la Xina-Taipei (60-112), 
Parra seria un dels millors dins de 
l’equip d’Alejandro Martínez (17 
punts, 5 rebots, 3 assistències, 2 
recuperacions i un 18 de valora-
ció). Cal recordar que Parra és un 

dels dos únics jugadors de la se-
lecció espanyola de l’any 2000 (la 
resta són del 1999). La diferència 
d’edat, però, no està impedint que 
el quatre aporti en moltes facetes 
del joc. Amb quasi 20 minuts de 
mitjana, Joel Parra és el quart 

efectiu de la U17 que més juga i 
acredita una mitjana de 8.8 punts, 
5.8 rebots, 1.5 assistències, 1.8 
recuperacions i un 10 de valora-
ció. El jove del planter de la Penya 
és el tercer en valoració i el segon 
en recuperacions de la selecció.

Abalde entra dins de la preselecció 
per preparar els Jocs Olímpics
L’aler gallec està considerat com un dels jugadors de futur per la selecció espanyola

Abalde entrenarà amb Espanya / ACB Photo

llista donada per Scariolo.Els con-
tratemps físics soferts per alguns 
dels convocats, el desgast acumu-
lat per la final de la Lliga Endesa 
i les diferents situacions contrac-
tuals d’altres jugadors han fet que 
el seleccionador espanyol hagi 
optat per una llista llarga. Abalde, 
el qual ja va gaudir la tempora-
da passada d’algunes sessions 
d’entrenament amb l’absoluta al 
costat de Juancho Hernangómez, 

La Penya estarà representada en 
la concentració que aquest diven-
dres a Madrid comença a realitzar 
la selecció espanyola de bàsquet 
per preparar els Jocs Olímpics de 
Rio de Janeiro. El seleccionador 
nacional, Sergio Scariolo, ha fet 
pública la llista de 20 jugadors 
que s’incorporaran als entrena-
ments de l’absoluta. Entre tots 
els escollits hi ha el verd-i-negre 
Alberto Abalde, el més jove de la 

podrà treballar amb la resta dels 
escollits: Ricky Rubio, Calderón, 
Sergio Rodríguez, Guillem Vives, 
Sergio Llull, Pau Ribas, Juan Car-
los Navarro, Alex Abrines, Rudy 
Fernández, San Emeterio, Dani 
Díez, Víctor Claver, Nikola Mirotic, 
Pablo Aguilar, Felipe Reyes, Marc 
Gasol, Pau Gasol, Willy Hernan-
gómez i Ilimane Diop. En la llista 
hi ha cinc jugadors que van debu-
tar a l’ACB amb el FIATC Joventut.
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Ibón no accepta l’oferta del Badalona i Grima encara s’ho pensa

El Badalona tindrà set 
desplaçaments molt propers

Gairebé un mes després de fer-se 
públic quins són els futbolistes 
de la plantilla del Badalona amb 
els que compta Manolo González 
per a la temporada vinent, aques-
ta setmana s’han signat les pri-
meres renovacions. Sergio Maes-
tre, Toni Lao i Rubén Canelada 
han estampat la seva signatura 
en un contracte que els farà vestir 
d’escapulat fins el 30 de juny de 
2017. Tots tres van estar d’acord 
amb l’oferta presentada pel club, 
que perllongava en els mateixos 
termes el compromís que van 
signar l’any passat, i les negocia-
cions van ser curtes. “Estic molt 
content d’haver renovat. El Bada-
lona era la meva primera opció i, 
per sort, tot ha anat bé”, assegura 
Sergio Maestre a aquest diari. El 
migcampista, de 25 anys, està cri-
dat a ser un futbolista fonamental 
en l’onze escapulat. Així ho avala 
el rendiment que va oferir la tem-
porada passada. Amb tot, Maes-
tre no s’atreveix a predir si estarà 
molts anys en aquest club: “És 

Signen Maestre, Lao i Canelada

molt complicat imaginar-se en un 
mateix lloc a llarg termini. Estic 
molt a gust al Badalona, em trac-

ten molt bé i per això segueixo”. 
Sigui com sigui, Sergio Maestre, 
que tenia altres ofertes damunt la 

Foto: Eloy Molina

taula, és conscient del seu pes en 
l’equip: “Em sento ben valorat. 
L’entrenador i els companys em 

van fer sentir així la temporada 
passada. I també el club, ofe-
rint-me l’oportunitat de continuar. 
Em sento important, però no em 
veig per sobre de cap company”. 
Quan s’imagina com serà la tem-
porada que ve, espera que sigui 
“més tranquil·la que l’anterior” 
abans de puntualitzar que “encara 
que serà una mica estranya, amb 
el canvi a l’estadi nou a mig curs”. 
Maestre espera saber al més aviat 
el nom dels seus nous companys 
per tal de passar “un any sense 
mirar a baix”.
Serà la segona temporada segui-
da de Sergio Maestre a Badalona, 
la tercera en les dues etapes que 
ha vestit d’escapulat. En el cas de 
Toni Lao, serà el seu tercer any 
consecutiu, mentre que Rubén 
Canelada viurà el segon any. Qui 
no continuarà és el migcampista 
Ibón Gutiérrez, que no ha acceptat 
l’oferta de renovació. Pel que fa a 
Fran Grima, en el moment de tan-
car aquest diari estava pendent de 
decidir si signava o no.

El Còrdova CF va anunciar aquest 
dimarts el fitxatge, per al seu fi-
lial, de Marc Vito, porter que en la 
temporada que acaba de finalitzar 
ha disputat set partits de lliga i 
sis de copa federació amb el Ba-
dalona. Tot i que ha estat a l’om-
bra de Juan Miguel Morales, la 
confiança en Vito era màxima per 
part de Manolo González. De fet, 
estava destinat a ser el porter del 
futur de l’equip escapulat. Com 
que encara li quedava un any de 
contracte, el Còrdova ha hagut de 
pagar una clàusula de rescissió 
de 9.000 euros. En declaracions 
a aquest diari, Marc Vito asse-
gura que no va pensar a marxar 
de Badalona fins que no va rebre 
ofertes d’altres clubs. A més de la 
del Còrdova B, li’n va arribar una 

Vito se’n va al filial 
del Còrdova i deixa 
9.000 euros a la caixa

Els 19 rivals contra els quals 
haurà de jugar el Badalona la 
temporada 2016/17 semblen 
clars. A manca de què ho con-
firmi l’assemblea de la federa-
ció espanyola, en el grup tercer 
de segona B competirien, com 
és habitual, els deu equips ca-
talans, els set valencians i els 
dos balears, a més del repre-
sentant de l’Aragó. Després de 
les eliminatòries d’ascens, tot 
apunta que els nouvinguts a la 
lliga que jugarà el Badalona 
seran el Gavà, el Prat, l’Atlètic 
Saguntí, el Mallorca B i l’Ebre, 
que arriben des de tercera di-
visió, i el Llagostera, que cau 
des de segona. Continuen de 

la temporada passada, a més 
del conjunt que entrena Ma-
nolo González, el Vila-real B, 
l’Hércules, el Lleida, el Cor-
nellà, l’Alcoià, el Sabadell, el 
València B, l’Atlètic Balears, 
l’Eldenc, el Barça B, l’Espan-
yol B, l’Atlètic Llevant i l’Hos-
pitalet.
Es dóna la curiosa circum-
stància que Badalona, Barça 
B, Espanyol, Hospitalet, Sa-
badell, Cornellà, Prat i Gavà, 
el 40% del total d’equips, es 
trobin en un radi de poc més 
de 20 quilòmetres. Un fet 
que, sens dubte, facilitarà el 
desplaçament dels aficionats 
escapulats.

Es perfila el grup 
3 de Segona B

del Las Palmas Atlètic. “Després 
d’estudiar-ho molt bé vaig deci-
dir-me pel Còrdova perquè juga a 
segona B”, explica el jove futbo-
lista, de 20 anys. Vito, que coin-
cidirà amb l’exescapulat Esteve 
Monterde en el seu nou equip, 
està molt agraït pel tracte que ha 

rebut en la temporada que ha vis-
cut vestit d’escapulat i així ho va 
voler expressar a través del Diari 
de Badalona: “Vull donar les grà-
cies a tots el que treballen en el 
club pel suport que m’han donat 
en aquest any, desitjo tota la sort 
al Badalona i a la seva gent”.

Del 01/07 al 07/07/2016

Foto: Eloy Molina
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Durant l’amistós del Badalona-Les Anguialous XV

Toni Santiago - redaccio@diaridebadalona.com poliesportiu

Un jugador francès pateix un 
infart a les pistes de Paco Águila

El dissabte passat havia de ser 
una jornada festiva a les ins-
tal·lacions d’atletisme de Paco 
Águila, on l’equip de veterans de 
Les Anguialous XV contactaria 
amb el Rugby Badalona per con-
cretar una trobada amistosa. Les 
dues entitats es trobarien sobre 
la gespa del camp badaloní per 
gaudir d’una bona jornada de Foto: CTT Badalona

Foto: Rugby Badalona

El Club Tennis Taula Badalona ha 
participat una temporada més al 
Campionat d’Espanya, amb un 
total de deu equips, omplint totes 
les categories masculines, a més 
de l’absolut i l’adaptat i més de 
30 jugadors han tenyit  de blau la 
Ciutat Esportiva de Blanes. Com 
a resultats més destacats, l’equip 
aleví masculí, format pels ger-
mans Arnau i Pau Lloret, Sergi 

Els alevins del Tennis 
Taula, subcampions 
d’Espanya

rugbi. L’episodi que ningú espe-
rava viure, però, es desencade-
naria de forma dramàtica. Amb 
la trobada en joc, un jugador de 
Les Anguialous XV va fer saltar 
totes alarmes quan va començar 
a oferir símptomes d’estar pa-
tint un atac de cor. El partit es 
va aturar de forma instantània i, 
per sort, la ràpida intervenció del 

doctor Xavi Oncins, membre del 
Rugby Badalona, d’una infermera 
present al camp i de dues perso-
nes més amb coneixements de 
primers auxilis mantindrien amb 
vida al jugador. Després de deu 
minuts eterns, el jugador francès 
va ser traslladat a l’Hospital de 
Can Ruti. Finalment, segons ha 
comunicat Les Anguialous XV, 
ja es troba a França i evolucio-
na favorablement. L’absència de 
desfibril·lador a les pistes d’atle-
tisme de Paco Águila va fer témer 
el pitjor, però el Rugby Bada-
lona va saber respondre amb la 
germanor i la companyonia que 
sempre han caracteritzat l’esport 
del tercer temps. El que havia de 
ser un simple amistós de pura di-
versió ha convertit els dos clubs 
en amics eterns.

Bocanegra i David Repecho, ha 
aconseguit pujar al podi per ter-
cer any consecutiu, després de 
disputar-li el títol a l’Esparregue-
ra. En adaptats, Alberto Seoane 
ha sumat una plata a classe 6, 
cedint en la final davant el favo-
rit, Valera, i un bronze en dobles 
fent parella amb el madrileny Ga-
rrido, caient per la mínima a les 
semifinals (2-3).

Del 01/07 al 07/07/2016

Ja va entrenar abans de ser cap de premsa del Joventut i ara portarà el Cadet del Natzaret

Molts el coneixen per haver estat 
el cap del premsa del Club Joven-
tut Badalona durant dinou anys. 
Altres, pels dos llibres publicats 
amb històries de bàsquet que ha 
viscut en primera persona. Però la 
majoria desconeixen la seva face-
ta d’entrenador. 20 anys després, 
Miquel Àngel Fornies torna a seu-
re a una banqueta, dirigirà el Ca-
det l’AE Sant Andreu de Natzaret. 
“Al principi m’he trobat una mica 
desubicat perquè t’has de reciclar i 
busques exercicis d’entrenament, 
mires llibretes antigues, també 
m’ha costat molt dir que no a ju-
gadors que volien entrar a l’equip.  
Però tinc un lema: treball entrega 
i disciplina i em fa molta il·lusió 
aquesta nova etapa.
Els inicis com a entrenador es 
remunten a finals dels anys 70. 
Sant Josep, Cooperativa La Mo-
ral, Montgat, Badalonès Titus i 

Miquel Àngel Fornies tornarà 
a dirigir un equip 20 anys després

recorda amb especial il.lusió l’eta-
pa com a entrenador del Tortosa 
Femení. “Entrenàvem tres dies al 
pavelló de Llefià i cada diumenge 
a les 8, tres hores d’autocar fins a 
Tortosa. Recordo que el president 
ens donava cada partit un pícnic 
amb entrepans i refrescos pel viat-
ge de tornada”. Les ganes d’entre-
nar mai van desaparèixer i després 

de deixar la Penya va entrar a la 
Junta del Natzaret. “He vist molts 
entrenaments, he anat prenent 
notes i aprenent de tot una mica 
i això d’entrenar es un cuquet que 
sempre tens dins. Anava a fer fo-
tos de les diferents categories i 
pensava el que jo podia aportar.  
Ara tinc la oportunitat de posar 
en pràctica tot allò que m’he estat 

Miqui Fornies entrenará el Cadet del Natzaret / Foto: SAN

guardant i és molt gratificant”.
Slavnic, Izquierdo, Julbe, Co-
mes, Aito, Sito, Pepu, Maldona-
do. Durant 19 anys ha treballat a 
prop amb noms molt importants. 
“De tots s’aprèn i pel fet d’haver 
estat entrenador sempre m’hi he 
fixat molt, em quedava als entre-
naments, m’apuntava exercicis i 
idees i pensava ‘si algun dia torno 
a entrenar faré això’. 
I com serà el Miqui entrenador? 
”Jo començo a voler ser entre-
nador veient el Manel Comes di-
rigint el Basquet Badalona i pen-
sava ‘si sóc entrenador seré tan 
exigent com ell’. Sobretot demano 
compromís. No acceptaré que em 
diguin no vinc als entrenaments 
perquè he d’estudiar. Entrenarem 
dos dies a la setmana i si cal que 
deixin de jugar a la videoconsola. 
També vull que siguin intensos, 
que no deixin de treballar però 

sobretot que s’ho passin bé. Si 
podem guanyar, molt millor. Però 
no posaré aquesta  pressió a nens 
de 15 anys. El més important és 
el respecte als companys i al rival. 
En aquesta edat s’estan formant la 
personalitat  i crec que és impor-
tant que trobin un entrenador que 
els ensenyi aquests valors”.
En 20 anys el bàsquet de forma-
ció ha canviat. “Sóc conscient 
que hauré de treballar dur perquè 
abans els jugadors arribaven amb 
una il·lusió i unes ganes que no 
tots ara tenen. La gent sabia el 
que costava aconseguir una cosa 
a base de treball i ara és molt més 
fàcil. Però també és cert que un 
equip farà el que l’entrenador vul-
gui, ha de ser el seu reflex. La sort 
que tinc es que el grup ja és una 
pinya i m’agrada, perquè si són 
amics fora de la pista ho seran 
també dins”. 

El Seagull es reactiva 
a la Copa Catalunya (2-2)

Castells humans 
d’integració amb estil micaco

Les gavines es classifiquen per unes històriques semifinals i lliguen dues arribades

Els Castellers de Badalona representen un model de cohesió social molt atractiu

Torna l’alegria al vestidor del Seagull / B.López.

La colla busca evolucionar tècnicament / Micaco

substituït per la nau actual de Pep Ventura. 
“La colla va començar molt bé, gaudint d’un 
creixement important. Al principi tot girava 
al voltant del centre de Badalona, però de 
mica en mica vam anar portant els castells 
cap als barris. Tant per captar gent com per 
expandir la tradició castellera per la ciu-
tat”, relatava Lourdes Fernández, gallega 
de naixement. Un cop consolidat un nucli 
fort al centre, els Castellers de Badalona es 
proposarien un gran repte que encara avui 
segueixen perseguint: eliminar les fronteres 

Entrar dins la nau d’assaig del carrer Font i 
Escolà et fa topar amb una atmosfera espe-
cial; amb un ambient vertebrador construït 
amb xarxes, escales i cascs de protecció. 
La seu social dels Castellers de Badalo-
na respira germanor i companyonia. Sens 
dubte és un espai on les edats i els llocs de 
procedència no s’utilitzen com un element 
diferenciador. En el seu quart any com a 
presidenta de l’entitat, Lourdes Fernández 
observa com la Colla Micaco es troba da-
vant un moment evolutiu important per la 
història de la institució. Malgrat mobilitzar 
a un centenar de persones en cada diada, 
la colla necessita absorbir més gent per 
completar el següent pas marcat des de 
la direcció tècnica: fer castells compostos 
i de vuit. “Estem a punt de fer un salt cap 
endavant, però ens manca gent. Necessitem 
a més persones per fer pinya, consolidar 
els castells més grans de la gamma de set 
i passar als castells de vuit”, reconeixia a 
aquest diari la presidenta dels Castellers de 
Badalona. Ja han passat gairebé 20 anys 
des que el 1997 Jaume Sellarès donés el 
tret de sortida de la colla. D’assajar a Dalt 
la Vila en unes condicions precàries, els 
micacos passarien a una antiga fàbrica si-
tuada a prop de l’estació, espai que seria 

La capacitat competitiva del CE Seagull és 
ja del tot inqüestionable. Només una setma-
na després de veure com el somni d’ascen-
dir a Primera s’escapava en el darrer sospir, 
les gavines aconseguirien retrobar-se amb 
les bones sensacions. El bloc de Jordi Fe-
rrón visitava el Complex Municipal Julio 
Méndez buscant el bitllet per les semifinals 
de la Copa Catalunya, objectiu que calia 
assolir superant l’Atlètic Prat. L’eliminatòria 
de quarts estaria marcada pels penals, tant 
en el temps reglamentari com en una tanda 
on les badalonines es mostrarien molt més 
efectives. Abans d’arribar a la mitja hora de 
partit (26’), una rematada de Bea li donaria 
al Seagull un avantatge (0-1) que l’Atlètic 
Prat podria neutralitzar. Mireia Garcia (52’) 

i Ángela Barroso (70’), aquesta última des 
dels onze metres, s’encarregarien de capgi-
rar el resultat durant el segon temps (2-1), 
però llavors arribaria la diana d’Alba Gordo, 
també de penal (73’). Després del xiulet del 
col·legiat, l’eliminatòria es decidiria des del 
punt fatídic. En aquestes circumstàncies, el 
Seagull demostraria saber gestionar millor 
la pressió i podria doblar l’efectivitat mos-
trada per l’Atlètic Prat (2-4 als penals). Les 
gavines aconsegueixen per primera vegada 
arribar a unes semifinals de Copa Catalun-
ya, horitzó on hi espera el RCD Espanyol de 
la Primera Divisió Femenina. A finals del 
mes d’agost, la formació de Ferrón buscarà 
sorprendre el conjunt blanc-i-blau i accedir 
a una final que seria històrica per l’entitat.

Arriben les primeres incorporacions
Les dues jugadores importants que la tem-
porada passada abandonarien el Seagull 
per sumar-se a l’imponent projecte del Le-
vante Las Planas faran el camí de tornada 
cap al Municipal de Montigalà.  Quan Jordi 
Ferrón es va fer càrrec del Seagull va inten-
tar que Sara Navarro (1995) i Mireia Nagel 
(1995) no canviessin d’aires, objectiu que 
no va poder aconseguir. Tot i que la davan-
tera i la portera van fitxar pel Levante Las 
Planas, Ferrón mai va deixar de mantenir 
contacte amb les dues jugadores. Això, su-
mat a l’espectacular temporada completada 
per les gavines, ha provocat que Navarro i 
Nagel apostin per tornar-se a integrar en la 
família que hi ha dins del vestidor blau.

reportatge Bernat López - redaccio@diaridebadalona.com

dels barris i fer penetrar la cultura castellera 
arreu. “Badalona és molt gran i el proble-
ma que tenim és que ens costa arribar a 
tot arreu. Per això celebrem un conjunt de 
diades que sempre es fan fora del centre. 
La diada de tardor, per exemple, sempre 
la movem per diferents barris”, exposava 
Fernández. Per lluitar contra el clàssic han-
dicap de ‘les dues Badalones’, la Micaco 
participa en les festivitats d’altres entitats 
i realitza tallers a les escoles i a diferents 
esplais. “Som colla de ciutat. Volem que 

tothom senti que els Castellers de Bada-
lona són seus”, defensava la presidenta de 
l’entitat. En conseqüència, la marca Micaco 
sempre “s’intenta potenciar al màxim” des 
de dins de la institució”. “A Tarragona els 
nens neixen pujant castells, però aquí la 
població desconeix molt el món casteller. 
De tota manera és bonic poder dir que a 
la colla hi ha gent de tot arreu. Tenim ca-
talans, emigrants de dins d’Espanya, perso-
nes del Magrib, suecs i llatinoamericans”, 
celebrava Lourdes Fernández. Precisament 
aquest caràcter integrador i de cohesió és 
un dels principals actius dels Castellers 
de Badalona. Es tracta d’una activitat sense 
cost que relaciona persones d’edats, feines 
i condicions socials molt diverses. “El mi-
llor dels castellers és l’efecte socialitzador 
que t’aporten. Tothom que ho prova veu que 
la integració és el nostre màxim exponent. 
Aglutinem a gent molt diversa que ni es co-
neixeria fora de la colla. Sempre diem que 
practiquem un oci alternatiu on ens trobem 
amb gent de diferents edats i cultures”, ex-
plicava la presidenta de l’entitat. Des d’una 
posició d’observador, aconseguir l’harmo-
nia d’un grup heterogeni podria semblar di-
fícil. Des de dins del castell, però, tot es veu 
més senzill. A la Micaco tothom fa colla. 
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Aquest divendres 1 de juliol comença una 
nova edició de les ‘Nits d’Estiu del Museu 
a l’Anís del Mono’. Es tracta d’una proposta 
lúdico-cultural que es portarà a terme els 
divendres 1, 8 i 15 de juliol, a partir de les 
21 hores, a la fàbrica de l’Anís del Mono, 
ubicada al carrer d’Eduard Maristany, 115. 
Les Nits d’Estiu estan organitzades pel Mu-
seu de Badalona amb el patrocini de l’em-
presa Anís del Mono i la col·laboració de 

Concerts nocturns 
a l’Anís del Mono

Voluntaris Badalona. Les ‘Nits d’Estiu del 
Museu a l’Anís del Mono’ consisteixen en 
una visita a les instal·lacions de l’empresa 
més emblemàtica de la ciutat. Posterior-
ment es gaudirà d’un concert a l’aire lliure 
mentre es pren Aigua de Badalona, una 
beguda refrescant que té en l’anís i la llimo-
na els seus ingredients principals. El cicle 
l’iniciarà aquest dia 1 l’Orquestra Simfònica 
del Vallès.

El festival Cryptshow compleix 
10 anys de cine fantàstic i de terror
El certamen comença el proper dia 6 a diferents punts de la ciutat

Imatge d’un dels films

El proper dimecres, 6 de juliol, s’obrirà ofi-
cialment una nova edició del Festival Crypts-
how de Badalona amb la primera sessió al 
teatre del Círcol. El certamen s’inaugurarà 
amb la projecció del curtmetratge “Grafitti” 
de Lluis Quilez. El curt va guanyar el premi al 

millor curt europeu i Melies de Plata al Fes-
tival Internacional de Cinema Fantàstic de 
Catalunya-Sitges i classificat per als Oscar 
de 2017. A partir d’aquí, el festival s’allargarà 
fins diumenge, 10 de juliol, amb un munt de 
sessions i activitats. Les sessions oficials de 

Les Nits al Port s’amplia 
a tres caps de setmana
La IV Edició de Les Nits al Port de Badalona, 
un Festival d’estiu que va néixer amb la vo-
luntat d’oferir una programació cultural de 
qualitat per omplir les nits de Badalona, ja 
té la programació a punt. En aquesta edició 
s’amplia a tres caps de setmana: els dies 8 
i 9, 15 i 16 i 22 i 23 de juliol, on es reunirà 
cant  coral, orquestres, havaneres, ballet, 
òpera i música popular amb oferta gas-
tronòmica complementària d’establiments 
de restauració de la ciutat i del port i food 
trucks. Una de les novetats d’aquesta edició 
és la incorporació d’un grup de fora de la 
ciutat, l’esbart de dansa d’arrel Joaquim Ru-

yra de Blanes. Aquesta formula es vol am-
pliar en properes edicions, tot combinant la 
qualitat de la producció cultural de la ciutat 
en diferents disciplines amb mostres d’al-
tres poblacions properes.

curts tindran lloc fins diumenge, dia que el 
festival tancarà amb la gala de cloenda. En-
guany, es podrà veure el curt fora de com-
petició, Zero de David Vitori (2015). La gala 
comptarà amb la presència de Josep Maria 
Beà, un dels autors més importants del boom 
del còmic adult a Espanya.

Més de 10 hores de festival de terror
Durant cinc dies, el Cryptshow Festival ofe-
rirà 10 hores de curtmetratges, a més d’al-
gun llargmetratge per dia. La Secció Oficial 
de curts ha esdevingut en referència a tot 

Catalunya pel que fa al gènere fantàstic i de 
terror en aquest format cinematogràfic ja que 
al Cryptshow podem trobar obres premia-
des internacionalment a festivals de renom. 
Moltes d’aquestes projeccions, vénen acom-
panyades d’una intervenció o trobada amb 
els seus directors. Aquesta desena edició 
s’han inscrit 220 curtmetratges de 24 països 
d’arreu del món, sobretot de l’estat espanyol, 
Frància, Mèxic, Alemanya i Brasil, però al 
Cryptshow Festival hi han participaran, tam-
bé, curts de Corea del Sud, Japó, Rússia o 
Xile.

Foto: Marina Badalona
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